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Protokół  Nr 1/19 

 

z posiedzenia  Komisji Statutowej  z  dnia  8 stycznia  2019 r . 

 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali nr 117 Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godzinach od 1500  do godz.16 00 

  

W posiedzeniu udział wzięli: 

1) członkowie komisji, zgodnie z  załączoną  listą obecności, 

2) pan Krzysztof Jaworski- Burmistrz Trzcianki. 

 

 

Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie komisji otworzył Przewodniczący Komisji pan  Marek Kupś, witając 

zaproszonych gości i członków komisji. 

 Przewodniczący Komisji pan   Marek Kupś dodał, będziemy wdzięczni za uwagi, 

które wniesie Burmistrz w imieniu urzędu. Taką prośbę też kieruje do wszystkich 

radnych, komisji i mieszkańców  aby przedstawiali propozycje zmian  do statutu 

gminy. Wszystkie wnioski, które będą wpływały do Komisji Statutowej będą po kolei 

analizowane. Następnie oddał głos panu Krzysztofowi Jaworskiemu  Burmistrzowi 

Trzcianki. 

 Pan Krzysztof Jaworski- Burmistrz Trzcianki dodał, zostały przygotowane dosyć 

konkretne wskazania, co faktycznie zmieniło się w przepisach i dlaczego ten statut              

w ogóle należy zmienić. Wynika to  z tego, że statut należy dostosować do teraz 

obowiązujących przepisów i z tego, że zmieniła się nam sala sesyjna i odbywają  się 

spotkania rady miejskiej a nie jest to zapisane w statucie. Dalej dodał, on będzie 

wyświetlać na ekranie te elementy, które powinny być poddane pod prace Komisji. 

Następnie po kolei omówił proponowane zmiany do statutu. 

 

Zmienione zostaną podstawy prawne na wstępie uchwały  oraz proponuję się: 

1) w § 4 dodać   pkt., który mówi, że „świętem miejsko- gminnym naszej gminy  

jest Święto  3 marca”, dzień nadania praw miejskich; 

2) w §10.1 skreślić wyrażenie „poczty elektronicznej” a dopisać „ systemu 

elektronicznej komunikacji z radnymi”; 

3) w § 10.3 skreślić „data wysłania e-maila” i dopisać „SMS w systemie  

elektronicznej komunikacji z radnymi”; 

4) w § 11.1 dopisać na końcu zdania „ oraz raport o stanie gminy” ; 

5) w § 13.5  dopisać  po wyrażeniu „Rady” treść: „ w systemie elektronicznej 

komunikacji z radnymi”; 

 Przewodniczący Komisji pan  Marek Kupś dodał uwagę- nie można dublować 

pewnych rzeczy. Podpis jest w tym momencie ważniejszy  na liście obecności. Dalej 

dodał, podstawowym dokumentem jest podpis   nawet na wypadek awarii systemu, to 

dokumenty papierowe są ważniejsze. Uważa, że nie ma sprzeczności aby było  jedno i 

drugie. Panie Burmistrzu, rozumiem, że pan wnioskuje te zapisy, Komisja albo 

zaakceptuje albo nie i przedstawi radzie. Taki jest porządek pracy, tak  bynajmniej 
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zrozumiał intencję powołania Komisji Statutowej. 

 Pan Krzysztof Jaworski- Burmistrz Trzcianki dodał, podpis już nie istnieje i nie ma 

listy obecności na sesji, na komisji jest. Dalej wyjaśnił panu Przewodniczącemu 

Komisji, burmistrz sam statutu nie zmienia. Obecna Komisja Statutowa jest 

spotkaniem roboczym i planującym pracę, tak bynajmniej te spotkanie postrzegał, to 

po prostu chciał przedstawić i zasygnalizować te elementy, te miejsca w których ten 

statut musi być poprawiony, bo nie jest zgodny  rzeczywistością albo z prawem. Dalej  

przedstawiał propozycje zmian: 
 

6) w § 14.2 usunąć  „pkt 1) przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji”; 

7) w § 14.5 usunąć na końcu zdania „30 dni” a wprowadzić „14 dni”, jest też 

pytanie czy w ogóle nie wyrzucić całego zapisu ponieważ jest to w ustawie. 

8) w § 14.6 dopisać „publikowanie wraz z odpowiedziami” zgodnie z ustawą 

mają być publikowane w BIP; 

9) w § 16.1 i 2 – sesja jest przede wszystkim dla radnych, takie są interpretacje, 

mieszkańcy praktycznie mogliby być niedopuszczeni do głosu (my chcemy ich 

dopuścić do obrad ale w sprawach objętych porządkiem obrad); 

10) w § 16.6 skreślić wyrażenie „ co najmniej na 3 dni” a wpisać „co najmniej na 1 

dzień” dotyczy to mieszkańców, którzy chcą zabrać głos na sesji, jest 

propozycja do 1 dnia; 

11) w § 18.1 dopisać „pkt 5) mieszkańcy poprzez obywatelską inicjatywę 

uchwałodawczą” w określonej przepisami liczbie; 

12) w § 18.2 dopisać  „mieszkańców”; 
 

 Radny A. Hałuszka dodał, zobowiązał się aby w dniu dzisiejszym uczestniczyć             

o godz 16:00 w obchodach 100-lecia Powstania Wielkopolskiego w Czarnkowie razem 

z panią sekretarz dlatego musi jechać na te obchody. Też poświecił sporo czasu na 

statut. Dalej dodał, na szkoleniu była pani sekretarz razem z panią radcą prawną. Jest 

propozycja aby 20 lutego zaprosić do Urzędu fachowca od statutu i żeby rzeczywiście 

wyjaśnił pewne niejasności po to aby nasz statut był na miarę naszych czasów i nie bać 

się zmian.  Burmistrz już wspominał o likwidacji protokołu i pójście w stronę 

stenogramów czyli tego elektronicznego zapisu. Osoba z zewnątrz mogłaby nam 

nakreślić, druga sprawa z tymi mieszkańcami aby mieszkańcom umożliwić swobodny 

dostęp do sesji. Pani sekretarz i pani radca prawna po szkoleniu  mają jeszcze świeższe 

myślenie w kierunku aby praca nie tylko radnych ale także mieszkańców jeśli chcą coś 

powiedzieć i mają wnioski, wiedzę aby działać w danym kierunku aby to wszystko 

odbywało się na komisjach. Statuty gmin będą ulegały zmianie i propozycja była 

następująca aby w ogóle nie było dyskusji w trakcie sesji 

a dyskusje odbywały się na komisjach, żeby mieszkańcy jak chcą coś powiedzieć 

reprezentować własne sprawy,przychodzili na komisje, tam jest miejsce i czas aby 

wypracowywać stanowiska. Tak naprawdę jaki jest cel mieszkańca aby przychodził i 

występował na sesji. 

 Przewodniczący komisji pan M. Kupś dodał, bardzo prosty cel, chce zwrócić 

uwagę rządzącym, że jest problem aby ktoś ten problem zauważył. Często jest tak, że 

problemy są zamiatane pod dywan. Jawność samorządu polega na pewnej 
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powszechności w dostępie choćby do samej rady. Z czego to wynika, ponieważ on nie 

dopatrzył się coś takiego -ograniczenia obywatelskiego. Decydują o tym radni               i  

reguluje statut, w jaki sposób mieszkańcy mają uczestniczyć. 

 Radny A. Hałuszka  wyjaśnił, dlatego trzeba zaprosić fachowca aby wyjaśnił                        

realizację wdrażania nowych rozwiązań statutowych, ktoś z zewnątrz aby wytłumaczył 

nam w jakim kierunku powinniśmy iść. Chciałby aby takie zaproszenie wyszło z naszej 

Komisji Statutowej do fachowca, aby na tym spotkaniu nie uczestniczyli tylko 

członkowie komisji ale wszyscy radni po to aby im uświadomić pewne zmiany, które 

powinny być wdrożone. My jako samorząd trzcianecki, nie bali się pewnych zmian, 

trzeba starać się te zmiany wdrażać i nie bać się. Dalej dodał, on osobiście jest też 

przeciwko ograniczeniu dostępu  mieszkańców. Uważa, że spokój pracy jest 

zapewniony na komisjach. Na komisjach na początku powinny wybrzmiewać pewne 

problemy, dyskutować  i problem będzie rozwiązany już na samej sesji. Dalej dodał, 

myślę, że w ten sposób da się pracować na zasadzie merytorycznej dyskusji  na 

komisjach. 

Na zapytanie Przewodniczącego komisji pana M. Kupsia,  kto takie informacje 

przekazał, poinformował, że Szczepaniak z WOKIS  a na  szkoleniu prof. Szewczyk. 

 Przewodniczący  komisji pan M. Kupś dodał, istotą statutu, jest to aby oddawał 

oczekiwania mieszkańców, nie samych radnych oczywiście w graniach prawa                     

i sugerowanie przez kogoś z zewnątrz, co ma być w  statucie to jest trochę nie na 

miejscu. Dalej dodał, statut musi mieścić się w graniach przepisów ustawy                             

o samorządzie gminnym, w szerszym słowa tego znaczenia konstytucji. Przywilejem 

tego dokumentu jest, że oddaje oczekiwania mieszkańców a nie, że ktoś sobie życzy, 

sugeruje. 

 Radny A. Hałuszka dodał, jakieś rozwiązania trzeba zaproponować, możemy 

kogoś z zewnątrz wziąć w dziedzinie tworzenia tego dokumentu, czy wątpliwy, czy 

nie, to będziecie mogli sami ocenić. Wydaje się, że warto zaprosić, tym bardziej, że 

zainteresowanie szkoleniem jest duże, np. z Chodzieży gminnego samorządu było aż 

7 osób, z naszego trzcianeckiego samorządu były dwie osoby. To pokazuje potencjał 

zmian do statutów. 

 Radny M. Walkowiak dodał, jego prośba jest aby takie szkolenie zrobić po 

godzinach pracy, oczywiście jeżeli jest taka możliwość. Dalej dodał, jeśli chodzi o  

statut, to nie jest zły, jego trzeba trochę „przemeblować” w drobny sposób. Jeśli                       

z trzech dni mamy zrobić 1 dzień, to bardzo dobrze. Akurat w zdaniu rozmów co do 

tego, czy powinno się występować na sesji, czy nie obywatele  mają do tego prawo. 

Dalej dodał, on sięgnął by do tej sprawy, skargi, która jest wniesiona na bezprawność 

działań rady. Z jednej strony bardzo dobrze, że ktoś chciał wystąpić, z drugiej strony 

bez kompletnej wiedzy prawnej. W czwartek byłby skłonny poprzeć wniosek o 

nierozpatrywanie tej skargi, ponieważ ona powinna pójść bezpośrednio do Wojewody. 

To jak my uchwalaliśmy, a państwo uchwalali wcześniej, czy jest prawna, czy 

bezprawna decyduje wojewoda, on mógłby to uchylić. Wygaszony został mandat  

dlatego, że pan burmistrz został wybrany i wyobraźcie sobie, że będzie kolejka i  stanie 

100 osób z miasta i będzie debatowało, tym sposobem utkniemy w korku. 

 Przewodniczący komisji pan M. Kupś dodał, takie sytuacje dzieją się sporadycznie  

i sądzę, że jakąś formułę wypracujemy. Dalej dodał, weźmiemy pod uwagę zaproszenie 
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pana prof. Szewczyka. 

 Pan Krzysztof Jaworski- Burmistrz  Trzcianki dalej  dodał, Komisja Statutowa 

została powołana do tego aby dostosować statut  do obecnie obowiązujących  

przepisów i realiów. 

 Przewodniczący komisji pan M. Kupś dodał, panie burmistrzu, to rada ocenia, czy 

statut powinien być zmieniony, czy nie, nie organ wykonawczy. Z całym szacunkiem 

okaże się w trakcie dyskusji czy były potrzebne zmiany czy nie.                      O 

potrzebie zmiany statutu mówili radni i kandydaci radni jeszcze znacznie wcześniej. 

Dalej dodał, sam pan wielokrotnie mówił, że próbował pan pewne zmiany wprowadzić 

w poprzedniej kadencji, nie udało się. Cieszymy się, że pan wyszedł                z taką 

inicjatywą ale zapewniam pana, że również taka inicjatywa pojawiła się ze strony 

radnych. 
 

 Pan Krzysztof Jaworski- Burmistrz  Trzcianki dalej omawiał propozycje zmian do 

statutu, jak poniżej:   
 

13) w § 20.3 dopisać na końcu zdania „odbywa się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrzymanie imiennego wykazu głosów 

radnych„; 
 

 Przewodniczący komisji pan M. Kupś dodał, tylko czasami system elektroniczny 

zawodzi i jest liczenie głosów radnych i można alternatywnie. Pańska wiara                      

w  elektronikę jest zbyt optymistyczna. 

 Pan Krzysztof Jaworski- Burmistrz  Trzcianki  dodał, obowiązkiem  jest 

transmitowanie obrad i w razie czego to trzeba będzie naprawiać ten system. 
 

14) w § 22.2  skreślić wyrażenie „ nagrywany audio” a dopisać „ transmitowany, 

nagrywany i publikowany”, dalej  skreślić wyrażenie „audio” a wpisać 

„transmisji”; 

15) w § 23.1  dotyczy klubu radnych,skreślić wyrażenie „czterech” a dopisać 

„trzech”; 

16) w § 24 dotyczy komisji, skreślić  w zadaniu wyrażenie „pięciu” a dopisać „ 

sześciu”  na końcu zdania dopisać „ i Komisję Skarg i Wniosków”; 

17)  w rozdziale 6 Zasady i tryb działania Komisji Rewizyjnej   uzupełnić o zasady 

i tryb działania  „Komisji Skarg i Wniosków”; 

18) w § 42  zapis jest dobry- jego zdaniem 9 pani prawnik z tym zapisem nie 

zgadzała się); 

19)  w dziale  IV konsultacje, winny być określone w odrębnej uchwale rady 

miejskiej. Taką uchwałę w swoim czasie proponował i taką uchwałę się 

zaproponuje. Proponuje się  dopisać  Konsultacje „i  partycypacja społeczna”. 

Zarówno konsultacje społeczne  muszą być określone przez Radę Miejską Trzcianki 

odrębną uchwałą, jak i  nowe pojęcie- inicjatywa obywatelska mieszkańców  też winna 

być określona  oddzielną uchwałą. Budżet obywatelski jako szczególna forma 

konsultacji społecznych, winne być określone uchwałą Rady Miejskiej Trzcianki. 

Dalej dodał, proponuje aby był zapis:  w § 45 Konsultacje społeczne są określone 
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odrębną uchwałą Rady Miejskiej Trzcianki. Inicjatywa obywatelska 

mieszkańców jest określona odrębną uchwałą Rady Miejskiej Trzcianki i budżet 

obywatelski jest określony odrębną uchwałą Rady Miejskiej. 

20) w dziale VI – należy zmienić postanowienia końcowe- podstawy prawne. 
  

 Pan M. Kupś Przewodniczący Komisji poinformował, że otrzymał pismo 

mieszkańca Trzcianki pana Leszka Grzelaka. Następnie  odczytał  dane pismo                  

w sprawie proponowanych zmian do statutu gminy Trzcianka. 

Członkowie Komisji Statutowej zapoznali się z pismem pana Leszka Grzelaka 

 

 Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia komisji, Przewodniczący komisji  

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu komisji i ogłosił zamknięcie 

posiedzenia. 

 

     Protokolant               Przewodniczący komisji 

 

Danuta  Komarnicka                                             Marek  Kupś 

 


